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Dagsorden- NY 
Skolebestyrelsesmøde 
Herlev Byskole 

 
 

 

Dato: 5.4.24  Skrevet af HE/ Christina 
  

Mandag den 22. april 2024, kl. 18.00-20.00  

Afd. Eng 

Deltagere:  
Skolebestyrelse:  
Morten N Nielsen, Rasmus Kreilgaard, Stephanie Rindon Krag Wejrup, Trine Due-Boje 
Steengaard, Janus M Egenby, Christina H. Luthi, Bettina Skovby, 
Elevrådsrepræsentanter: Naya og Colin 
Medarbejderrepræsentanter:  
Asbjørn Reffstrup og Dorthe Holst  
Skolens ledelse:  
Helle Seliger og Line B Pedersen 
 
Afbud:  
 
 

Punkt Uddybende 
kommentar 

Referat 

Valg af ordstyrer   Asbjørn blev valgt 

18.00 
Godkendelse af referat – 
 

 Ingen bemærkninger til referatet 

18.05 
Orientering fra ledelsen 

Ny ledelseskonstruktion / 
oplæg ved Helle og Line 
Interim med support fra 
PPR, Økonomi og Teknik og 
Miljø  

Helle orienterede om, at der skal ansættes en 
ny skoleleder og om konstitueringen.  
Vi har ændret i ledelseskonstruktionen såle-
des at ledere ikke skal pendle. Vi er i en inte-
rim fase Helle er primært på eng sammen 
med Ida og Jørgen. På elv er Line og Anja 
på basisskolen. Derudover bliver vi under-
støttet af Anja Correll som vil varetage stør-
re børnesager. Helle Koldby er sekretær på 
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eng og Gitte Nielsen er sekretær på afd. Elv. 
Derudover har vi en økonomisk koordinator 
som hedder Signe Skjoldborg og vil blive 
understøttet af forvaltningen ifm. bygnin-
ger/kapacitet og økonomi.  
Vi skal have valgt repræsentanter fra skole-
bestyrelsen til indstillingsudvalget når den 
nye skoleleder skal ansættes. Janus Egenby 
og Christina meldte sig til indstillingsudval-
get. 
Skoleledelsen har brug for at der er respekt 
om de beslutninger vi tager. 

18.15 
Aktuelle udfordringer på 
Herlev Byskole/ 
Oplæg ved Morten 

 Repræsentanter fra bestyrel-
se og ledelse skal mødes med 
formand for BDU og Direk-
tør- hvilke punkter skal vi 
prioritere at tale om på mø-
det? 
Herunder- trafiksituationen 
når vejafspærring ophører 1. 
maj. 

Morten vil tage arbejdspresset med op til 
dette møde. Trafiksituationen er også pres-
serende hvis vejafspærringen ikke forlænges. 
Kapacitetsudfordringen. Understøttelsen af 
skolen mht. byggeri, fagfløj, pavillon mv. IT 
supporten fra forvaltningen, det stigende 
elevtal. tildeling af økonomiske midler. Ude-
arealer – flytning af biodiversitet. Parke-
ringspladsen. Fastholdelse af afsatte midler 
ca. 2.1 mio. Anvendelse af store aula i lyset 
af kapacitetsudfordringerne. 

19.00 
Fravær af lærere og pæda-
goger. 

Vikarsituationen Christina er blevet kontaktet af bekymrede 
forældre grundet vikarsituationen. Vi har 
haft et fælles vikarkorps i kommunen, men 
det blev nedlagt for at eleverne mødte kend-
te vikarer. Vi har et sæt vikarer hver til de to 
matrikler. De bliver onboardet af de faglige 
ledere. Lærere og pædagoger er medtænken-
de ift. at støtte op omkring den fraværsramte 
klasse. De fleste vikarer er unge som tager et 
sabbatår. De er frie fugle og rejser ofte i 
længere perioder.  
Vi har en aftale om, at der skal være tilgæn-
geligt vikarmateriale i klasserne ved akut 
fravær 

19.20 
Toiletter  

Status og opfølgning på Ste-
phanies mail.  

Toiletterne skal renoveres først og så skal 
det afprøves. 

19.30 
Skoleårets planlægning / 
 
Proces med Skoleplan. 
Indsatsområder 
Kompetenceudvikling 
 

Oplæg v/Helle & Line 
 

Der skal udarbejdes en skoleplan for kom-
mende skoleår. Vi har haft en proces til gode 
ideer og indsatser. Indsatserne flugter med 
udviklingsplanen i Herlev Kommune 
”Sammen om skolen” 
Helle fremlagde de overordnede linjer ift 
timeforbruget. 
Kompetenceudvikling: Vi har haft en Aula-
postkasse hvor man kunne ønske kompe-
tenceudvikling med afsæt i skolens behov og 
lovgivningen. Idrætscertificeringen får lige 
lov til at vente, da vi skal have en ny skolele-
der med ombord og pædagogerne med i 
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processen. Helle gennemgik kompetenceud-
viklingsprioriteringerne. Vi har prioriteret at 
flere tager afsted for at løfte et område. Vi 
har fælleskompetenceudvikling og individuel 
kompetenceudvikling. Vi bruger ca 300.000,- 
 
 

19.45 
Økonomi  

Kort orientering ved Helle  
Vi har fået lov at overføre 1.7+ vores under-
forbrug for sidste skoleår. 
Økonomien ser fornuftig ud. 
Vi ansætter 3 lærere og 2 resursepersoner 
 
 

19.50 
Orientering fra Skolerådet 

Møde torsdag den 14.3.24 
Håndtering af krænkende 
adfærd i skoletiden. 

Procedurerne i Herlev kommune vedr kræn-
kende adfærd og overgreb er blevet gen-
nemgået 

Orientering fra elevrådet  Elevrådet arbejder videre med ideen om en 
kulturdag. Ledelsen har prioriteret at klas-
serne har trivselstimer næste år til dette for-
mål. 
Rep. fra elevrådet skal ud på ungdomsøen på 
besøg 

Orientering fra formand   Christina hører positivt om vores små face-
bookfilm fra skolebestyrelsesmøderne. 

Orientering fra medarbej-
dere 

 Overenskomsten er stemt igennem.  
Er glade for at der kommer en medarbejder 
repr. i indstillingsrådet 

Evt. + lukket punkt  Der er kommet en henvendelse omkring 
trafik. Der var en tæt-på hændelse ved afd. 
Elv. Vi opfordrer til at der kommer info på 
forældremøder og 1.maj forældremøderne. 
 
Vi skal have beskrevet og udmeldt den ud-
vikling, vi har gang i i SFOen. 
 

Punkter til næste møde  Forslag: Skolebestyrelsen kunne besøge for-
ældremøderne ift. indsatsområder.  

 

 
 
 
 


